
Oświadczenie złożone 
przez senatora Janusza Sepioła 

Oświadczenie skierowane do ministra kultury i dziedzictwa narodowego Bogdana 
Zdrojewskiego 

Zwracam się do Pana Ministra poruszony wynikami podziału środków na projekty zgłoszone do 
programu "Promocja twórczości" (2008, nabór 1). Ze zdumieniem dowiedziałem się, że 
krakowski V Festiwal Misteria Paschalia otrzymał dotację w wysokości zaledwie 40 tysięcy zł. 
Jest to wiadomość podwójnie szokująca. Po pierwsze, w ocenie wielu poważnych krytyków jest 
to najwybitniejsze wydarzenie muzyczne w Polsce i jego marginalizacja jest niezrozumiała. Po 
drugie, na tle innych wielusettysięcznych dotacji, sięgających kwoty nawet 1,5 miliona zł, 
dotacja dla krakowskiego festiwalu, w którym uczestniczą takie gwiazdy jak Jordi Savall, Marc 
Minkowski czy zespoły Europa Galante i Academia Bizantina, rodzi pytanie o obiektywność 
kryteriów i procedur oceny wniosków. Jako meloman i osoba swego czasu odpowiedzialna za 
politykę kulturalną Krakowa nie mogę pogodzić się z lekceważeniem wydarzeń artystycznych 
w moim mieście. 

Bardzo proszę o wyjaśnienie powodów, jakimi kierował się Pan Minister, podejmując tę 
decyzję, a także o rozważenie udzielenia pomocy festiwalowi Misteria Paschalia w innym 
trybie. 

Z poważaniem 
Janusz Sepioł 
senator RP 
 


